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SVODKA UDÁLOSTÍ 

17. 2. – 23. 2. 2024 

 

1. R-Česká měna přes velmi otevřenou hubu                                                                     ČR  

17.2.2024 Inflace klesá, ale koruna také. Teoreticky to souvisí, ale teorie se může mýlit. Ani ta česká 
inflace neodpovídala učebnicovým představám, protože byla nejvyšší, přestože rámcové podmínky byly 
zhruba stejné. V loňském příspěvku pro čnBlog guvernér centrální banky Aleš Michl spolu s Adamem 
Tomášem poukázali na to, že když je česká inflace vysoká a český hospodářský výkon nízký, zejména 
v důsledku slabší spotřeby, tak zdroje inflace musíme hledat jinde než v nějakém domácím „přehřátí“. 
V Česku se navíc inflace chovala jinak než v ostatních zemích EU, byla výrazně vyšší i jako „jádrová“, 
tedy bez energií a potravin. Z toho se dá vyčíst, že vedle vysokých cen energií, které působily z vnějšku 
plošně, tu byla ještě nějaká „česká specifika“, jako třeba špatná výchozí pozice centrální banky 
(extrémně vysoké úrokové sazby nastavené za Rusnoka) a špatná odpověď vlády na vnější šok skokově 
zdražených energií. Tady stojí za připomenutí častý argument proti českému převzetí eura, že by nás 
zbavilo možnosti samostatně reagovat na hospodářské výkyvy.  
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/komentare/ceska-mena-pres-velmi-otevrenou-hubu 
 

2. R-Česko sehnalo dělostřeleckou munici pro Ukrajinu, oznámil prezident Pavel 
v Mnichově                                                                                                                         ČR  

17.2.2024 Česká republika našla v zahraničí zdroje stovek tisíc kusů dělostřelecké munice, kterou by 
mohla Ukrajině dodat v řádu týdnů, pokud s partnery v USA, Německu, ve Švédsku a dalších zemích 
zajistí financování. Na Mnichovské bezpečnostní konferenci to uvedl prezident ČR Petr Pavel. 
„Identifikovali jsme půl milionu kusů munice ráže 155 milimetrů a 300 000 kusů munice ráže 122 
milimetrů,“ oznámil Pavel. V jakých zemí se munice nachází však prezident neupřesnil. Ministryně 
obrany Jana Černochová (ODS) vysvětlila, že dotyčné státy dodávku munice podmiňují tím, že o nich 
nebudou zveřejněny konkrétní údaje. „Mluvili jsme o tom i na summitu ministrů obrany zemí 
Severoatlantické aliance (NATO) tento týden. Konkrétnější ale být nemohu, protože země, které by na 
tomto projektu mohly spolupracovat, svou účast podmiňují tím, že o nich nebudeme zveřejňovat 
konkrétní údaje,“ zdůraznila Černochová. 
https://www.byznysnoviny.cz/2024/02/17/cesko-sehnalo-delostreleckou-munici-pro-ukrajinu-
oznamil-prezident-pavel-v-mnichove/ 
 

3. R-Mimořádně odvážné a hloupé prohlášení Čaputové. Premiér nazval prezidentku 
atrapou a hračkou!                                                                                                             SR  

17.2.2024 Smrt ruského opozičního předáka Alexeje Navalného je podle slovenské prezidentky Zuzany 
Čaputové tragicky předvídatelným vyústěním toho, jak Putinovo Rusko zachází s těmi, kdo se staví 
proti zkorumpovanému režimu. Informovala o tom Platforma X. "Jeho likvidace začala dávno před 
dneškem. Upřímnou soustrast jeho rodině a přátelům," uvedla prezidentka. "Smrt politika nebo 
politického obviněného ve vězení vždy vyvolává obrovské pochybnosti. Náhlá smrt ruského opozičního 
politika Alexeje Navalného ve vazbě vyžaduje řádné vyšetření a vyvození odpovědnosti za případná 
selhání či úmyslné kroky spojené s touto smrtí," napsal premiér na sociální síti. "Odkazuji všechny 
slovenské moralisty, aby si předtím, než budou jakkoli komentovat tuto smutnou událost v Rusku, 
vzpomněli, zda stejně moralizující komentáře pronášeli i k podivné smrti gen. Lučanského a smrti 
právníka Krivošenka, který se na Slovensku ve vazbě doslova udusil a jehož práva na lékařskou péči 
byla hrubě porušena.  
https://cz24.news/mimoriadne-odvazne-a-hlupe-vyhlasenie-caputovej-premier-nazval-
prezidentku-atrapou-a-hrackou/ 
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4. R-Začíná hra o čas. Koalice může Ústavnímu soudu zkrátit čas na rozhodnutí o 
novele Trestního zákona. Prezidentka riskuje, přiznává politolog…                                       
SR  

 

18.2.2024 Prezidentka Zuzana Čaputová v pátek oznámila, že novelu trestních kodexů podepisuje, ale 
ne proto, že by s ní souhlasila. Důvodem bylo, aby se okamžitě mohla obrátit na Ústavní soud SR, který 
může posuzovat jen schválené a podepsané zákony. Hlava státu jednak namítá novelu jako celek, ale 
kromě toho i její účinnost. Urychlený podpis namísto vetování měl zajistit, aby se vytvořil časový 
prostor pro zveřejnění novely ve Sbírce zákonů a aby měl soud více času na rozhodnutí, protože změny 
mají začít platit od 15. března. Koalice a vláda se však nevzdávají a nadále avizují, že udělají vše pro to, 
aby novela vstoupila v platnost a byla účinná. Podle politologa z Univerzity sv. Cyrila a Metoděje Josefa 
Lenča prezidentce se podařilo dosáhnout toho, co původně avizovala. V kontextu toho, že paní 
prezidentka chtěla, aby se novelou zabýval Ústavní soud Slovenské republiky, a to v takové míře, že 
jeho případné rozhodnutí by zablokovalo účinnost novely trestních kodexů, tak toto řešení bylo v 
podstatě jediné možné, a tak správné, hodnotí odborník. Přiznává, že toto rozhodnutí má řadu rizik a v 
případě, že nedopadne, jak prezidentka předpokládá, bude mít špatný dosah, a to nejen pro její renomé. 
Svým rozhodnutím však paní prezidentka prozatím vstoupila do hry, převzala iniciativu a následující 
dny a týdny ukáží, zda to bylo rozumné rozhodnutí, shrnul politolog. 
https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/700013-zacina-sa-hra-o-cas-koalicia-moze-ustavnemu-
sudu-skratit-cas-na-rozhodnutie-o-novele-trestneho-zakona-prezidentka-riskuje-prizna/ 

 

5. R-Dokud jim neřeknou, aby jednali, jednat nebudou. Ale to by se Černochové 
nelíbilo. Klaus byl ostrý….                                                                                                              ČR  

18.2.2024 Václav Klaus po čase vystoupil před kamerami. A hned na začátku to vzal od podlahy. „Svět 
se výrazně změnil. Nemyslím, že by se změnil revolucí, ale ty tendence, které už dlouho bublaly pod 
povrchem, tak teď zesílily a dnes žijeme v úplně jiném světě než před deseti až patnácti lety,“ pravil 
Klaus. A hned zmínil válku na Ukrajině, válku v Izraeli, genderovou revoluci a mnoho dalších prvků. 
Poté ostře kritizoval Evropskou unii. „Evropská unie nám podle mého názoru nepřináší nic. Nám přináší 
pozitiva evropská spolupráce, totiž to, že spolu kamarádíme a nestřílíme se. Ale na tento proces 
unifikace, na ten doplácíme, na ten doplácí především ty nejmenší země,“ zdůraznil Klaus s tím, že 
elementární spolupráce evropských zemí je naprosto v pořádku. „Ale abychom centralizovali veškerou 
moc do Bruselu, jako jsme ji po dlouhá léta měli centralizovanou v Moskvě nebo jak byla koncentrována 
ve Vídni po celá staletí, tak to myslím, že to už bychom si měli dneska odpustit,“ zdůraznil Klaus. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Dokud-jim-nereknou-aby-jednali-jednat-
nebudou-Ale-to-by-se-Cernochove-nelibilo-Klaus-byl-ostry-750908 
 

6. R-Další obstrukce Čaputové. Zvažuje, že jmenování nového šéfa SIS přenechá 
svému nástupci…                                                                                                                           SR  

18.2.2024 Prezidentka Zuzana Čaputová zvažuje možnost přenechat jmenování nového ředitele 
Slovenské informační služby (SIS) svému nástupci. Uvedla to v nedělním diskusním pořadu TV 
Markíza Na tělo. "Nebyla bych první hlavou státu, která by se rozhodla, byť v delším časovém spektru, 
že už nebude vykonávat své jmenovací pravomoci, vzhledem k tomu, že její mandát končí," 
poznamenala Čaputová. Nejmenování navrženého kandidáta Pavla Gaspara do funkce šéfa SIS po dobu 
několika měsíců by nepovažovala za obstrukci. Upozornila, že prezident má zajišťovat řádný chod 
ústavních orgánů, což SIS není. V prezidentské volbě se nehodlá postavit na stranu žádného kandidáta. 
"Vyzývám lidi, aby se zúčastnili, protože je to důležité, ale nebudu nikomu dělat kampaň," prohlásila. 
Do stranické politiky se nechystá. 
https://ereport.sk/caputovej-dalsie-obstrukcie-pri-menovani-noveho-sefa-sis/ 
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7. R-Druhý level                                                                                                                    ČR  
 
19.2.2024 Přátelé, v posledních několika dnech jsem byl svědkem toho, jak naše pravda a láska 
postupuje, když jejich soupeři prolomí okázalou ignoraci médií a dostanou do veřejného prostoru něco, 
co už nejde vymlčet. U všech předchozích demonstrací, kterých jsem se zúčastnil, to bylo vlastně 
jednoduché. Mlčet, nic nezmiňovat, nedělat demonstrujícím ani tu nejmenší reklamu a pak prostě jen 
projít kolem a utrousit, že se tam sešly nižší tisíce lidí. Že fotky ukazují něco jiného, na tom nesejde. 
Tentokrát už to takto nešlo. V posledních dnech byly zemědělské protesty hodně silné téma i v 
mainstreamu. Jednoduše proto, že stovky traktorů v Praze jaksi hrozily dopravním kolapsem. Navíc se 
zemědělcům podařilo udělat z problematiky veřejnou diskusi. Víceméně všichni se k plánovanému 
protestu vyjádřili. Byli buď pro anebo proti, ale prakticky nikomu to nebylo lhostejné. Buď se 
zemědělcům fandilo, protože živí tento národ anebo se haněli, protože berou dotace. Ale téměř nikomu 
to nebylo putna. Po počáteční panice na všech úrovních vlády i státní správy, které zřejmě padl za oběť 
sám ó velký Saša Vondra, kterého poslali do televizního studia s papírem popsaným azbukou a on tvrdil, 
že sice vůbec neumí rusky, neví, co je na tom papíře napsáno a vůbec neví, jestli to náhodou není podvrh, 
ale zaručeně ví, že to napsal Zdeněk Jandejsek a je to jasný důkaz jeho kolaborace s Ruskem, se vládní 
spin doktoři vzpamatovali a začali pracovat na plné obrátky.  
https://web.litterate.cz/druhy-level/ 
 
 

8. R-Velký zátah NCOZ v nemocnicích. Deset lidí odvedli                                                           ČR  
 
19.2.2024 V rámci vyšetřování vedeného Úřadem evropského veřejného žalobce (EPPO) v Praze bylo 
dnes provedeno 36 prohlídek a zatčeno deset podezřelých z korupce při zadávání veřejných zakázek na 
dodávky zdravotnického materiálu do nemocnic. Národní centrála proti organizovanému zločinu 
(NCOZ) provedla domovní prohlídky v jedenácti městech České republiky, v domech a kancelářích 
podezřelých a ve vedení dvou nemocnic. Mezi podezřelými jsou generální ředitel jedné nemocnice a 
manažeři zadavatele veřejných zakázek jakož i ředitelé dodavatelů zdravotnické techniky, informoval 
na svém webu dnes Úřad evropského veřejného žalobce (EPPO). Jde o podezřelou zločineckou 
organizaci, která působí nejméně od roku 2022 a byla vytvořena s cílem systematicky manipulovat s 
veřejnými zakázkami na zdravotnický materiál pro nemocnice. Zvýhodňovala předem určené 
dodavatele a v některých případech se pořizovalo zdravotnické vybavení bez zahájení zadávacího řízení. 
Zdravotnické vybavení zahrnovalo operační stoly, vybavení pro laparoskopické a artroskopické operace, 
endoskopy, defibrilátory, chirurgické vrtačky a ventilátory. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Velky-zatah-NCOZ-v-nemocnicich-Deset-lidi-
odvedli-750977 
 

9. R-Protest zemědělců z nadhledu „Fialo, nejsme Rusáci, odstup.“ Zemědělci ani nic 
říkat nemuseli.                                                                                                                           ČR  

19.2.2024 Nespokojení zemědělci se vydali s traktory a další zemědělskou technikou v ranních hodinách 
demonstrovat do Prahy před budovu ministerstva zemědělství. Těžkou technikou poté zablokovali jízdní 
pruhy magistrály. „Fialo! Nejsme Rusáci! Odstup“, „Zastavme greendealovou šikanu“ či výtky k 
nekvalitním potravinám z dovozu – právě takové názory zaznívaly během protestu zemědělců na 
pražské magistrále, a přestože se přítomní zemědělci netajili, že nemají příliš mnoho důvodů k dobré 
náladě, ta mezi nimi i přesto uprostřed improvizovaných shromaždišť mezi svodidly panovala. Potěšeni 
však na rozdíl od nich nebyli mnozí Pražáci. Právě od nich totiž nemálo zaznívalo, že by jim sice 
nevadilo, že zemědělci protestují, ale nedokážou se smířit s tím, jak. „Ať protestujou, ale ať tím 
neotravujou lidi,“ shodovali se kolemjdoucí Pražané. 
https://cz24.news/protest-zemedelcu-z-nadhledu-fialo-nejsme-rusaci-odstup-zemedelci-ani-nic-
rikat-nemuseli/ 
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10. R-Prokurátor ÚSP zrušil Haščákovi a šesti dalším obvinění v kauze Gorila…          
SR  

 
19.2.2024 Prokurátor Úřadu speciální prokuratury (ÚSP) zrušil obvinění spoluzakladatele finanční 
skupiny Penta Jaroslava Haščáka v kauze Gorila. Věc vrátil na nové jednání vyšetřovateli Národní 
kriminální agentury (NAKA), informovala mluvčí Generální prokuratury a ÚSP Zuzana Drobová. 
Haščák byl od listopadu roku 2022 stíhán pro podezření z trestných činů založení a podpory zločinecké 
skupiny a z legalizace příjmů z trestné činnosti. ČTK o tom informoval Haščákův advokát Martin 
Škubla, který také uvedl, že zrušeno bylo v případě i stíhání dalších šesti lidí. Prokuratura zrušení 
obvinění v kauze potvrdila. Podle ní tak žalobce učinil kvůli formálním a procesním nedostatkům. Kauza 
se týká zhruba 20 let staré kauzy Gorila, v níž policie prověřuje podezření z uplácení politiků a úředníků 
Pentou v letech 2005 a 2006. Finanční skupina nekalá jednání v kauze dlouhodobě popírá. Obhajoba 
Haščáka od začátku tvrdí a ve stížnosti vůči obvinění vysvětlila, že obvinění není důvodné, protože se 
neopírá o žádné důkazy a skutky kladené v obvinění Haščákovi za vinu se nestaly, uvedl Škubla. 
https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/700158-prokurator-usp-zrusil-hascakovi-obvinenie-v-
kauze-gorila/ 

 

11. R-Politický přešlap Vondry může skončit u soudu. Vytáhl na pořadatele protestů 
údajně podvržený dopis                                                                                         ČR                                                                                          

 
20.2.2024 Europoslanec Alexandr Vondra (ODS) označil v nedělním pořadu Partie na Prima CNN News 
jednoho z pořadatelů pondělního protestu zemědělců, Zdeňka Jandejska, za „proruského kolaboranta“. 
Moderátorce přitom ukázal dopis v azbuce určený ruskému velvyslanectví, v němž údajně Jandejsek 
nabízí Rusku po invazi na Ukrajinu kolaboraci. Moderátorce Terezii Tománkové Vondra řekl, že neví, 
co v dopise je, protože rusky neumí a že dopis dostal „z okruhu opravdových zemědělců“. Zároveň však 
přiznal, že neví, „jestli je to fake nebo ne“. Vondra rovněž označil Jandejska za „figurku Andreje 
Babiše“. Vůči tomuto výroku se bývalý premiér a předseda strany ANO ohradil ve svém včerejším videu 
a zároveň využil příležitost k tomu, aby Vondru označil za „lháře a dezinformátora“. Sám Jandejsek, 
který vlastní agroholding Rabbit CZ, se k údajnému kolaborantskému dopisu vyjádřil v pořadu Aby bylo 
jasno Jany Bobošíkové, kde ho označil za hloupost. Uvedl, že ho již před dvěma lety kontaktovala 
kriminální policie, aby zjistila, zda psal nějaký dopis ambasádě. 
https://www.epochtimes.cz/2024/02/20/politicky-preslap-vondry-muze-skoncit-u-soudu-vytahl-
na-poradatele-protestu-udajne-podvrzeny-dopis/ 
 
 

12. R-Slovensko potřebuje změnu volebního systému, shodli se exprezidenti na 
tradičním obědě…                                                                                                                             SR  

20.2.2024 Slovensko potřebuje změnu volebního systému. Shodli se na tom bývalí prezidenti SR Rudolf 
Schuster, Ivan Gašparovič a Andrej Kiska po společném obědě v Prezidentském paláci, který 
absolvovali s hlavou státu Zuzanou Čaputovou. „Všichni jsme se shodli na tom, že je zde strašný zmatek 
a je třeba učinit jeden konečný a konkrétní krok k tomu, aby v budoucnosti nemohlo docházet k takové 
situaci. Dochází k ní možná i proto, že nemáme dobrý volební zákon. Na tom jsme se shodli všichni, že 
by se měl změnit. Tím pádem by možná došlo i ve státě k rozumnějším volbám kandidátů,“ řekl 
Gašparovič. Podle Schustera je nejvyšší čas volební systém změnit, aby do parlamentu přišli poslanci z 
vesnic a měst. Změna volebního systému pro naši zemi by byla nesmírně prospěšná, abychom se přesně 
vyhnuli tomu, co se dnes v parlamentu děje, poznamenal Kiska. Taková situace v parlamentu nebyla 
podle Schustera ani v době, kdy se lámala politická moc v roce 1989 a 1990. Poukázal na nenávist mezi 
koalicí a opozicí. Gašparovič si myslí, že nemusí být v parlamentu úplná shoda, ale alespoň shoda na 
přijetí rozhodnutí výhodného pro všechny.  
https://spravy.pravda.sk/domace/clanok/700260-caputova-absolvovala-tradicny-obed-s-
byvalymi-hlavami-statu/ 
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13. R-Volby se vyhrávají jinde než u kupky hnoje                                                             ČR  
 
20.2.2024 Premiér Petr Fiala měl pravdu, že protesty traktorů jsou zároveň politické a vyjadřují zásadní 
nespokojenost s jeho vládou. To ho však nerozpláče, ani nezbaví kamenného úsměvu. Ruského bubáka 
na ně vytasil, aby bylo jasné, že s tím nehodlá nic dělat. Cítí se silný. Stačí se podívat na volební 
preference. Teď jsou dole, to jo, ale porostou, jak nám (ano!) bude líp. Proč by měl někdo zemědělcům 
věnovat zvláštní politickou pozornost, když podíl zaměstnanců v zemědělství včetně lesnictví a rybářství 
činí jen 2,28 procenta a je takříkajíc pod úrovní statistické chyby. Podíl zemědělství na HDP je dokonce 
ještě menší, pouhá 2,0 procenta. Ke všemu v den největšího svátku demokracie vidláci často ani 
neslezou z traktoru a nevylezou z kravína, aby šli k urnám. Co s elektorátem, který nemá ani dvě 
procenta jako lidovci? Kdo by si lámal hlavu s tím, že kdyby zemědělci na traktory zanevřeli a potraviny 
nevyprodukovali, umřeme všichni, 100 procent. K Pražanům byl zemědělský protest vlídný. Traktory 
nakonec překážely po tom všem dopravním strašení jen symbolicky. V ulicích bylo dokonce volněji než 
jindy. Charakteristický byl maličký „viditelný traktor“ z housek, koláčů a chleba, který se vznášel nad 
jedním vynalézavým demonstrantem na Malostranském náměstí. Ano, obvykle vidíme jen tohle. 
Zahlédl jsem tam také vtipný výkřik přivázaný k dlouhému smetáku: Pražská kavárna vítá traktory! 
Když se smeták obrátil, vykoukla i druhá strana: Já jsem traktor. Pravda zvítězí!  
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/domaci-politika/volby-se-vyhravaji-jinde-nez-u-kupky-hnoje 
 
 

14. R-„Vyřídím si to s ním v Ostravě.“ Novotný už to zase zkouší na Zahradila          ČR  

21.2.2024 Řeporyjský starosta Pavel Novotný (ODS) je vzteky bez sebe, důvodem je dnešní návštěva 
jeho spolustraníka, europoslance Jana Zahradila, v kanceláři bývalého prezidenta České republiky 
Miloše Zemana. Na sociální síti X jej, jak je jeho zvykem, počastoval nevybíravými slovy. A plánuje si 
to s ním vyřídit osobně. Poslanec Evropského parlamentu Jan Zahradil z ODS, který před časem 
oznámil, že v europarlamentu končí jako šéf klubu ODS a kandidovat již dál nebude, potěšil Miloše 
Zemana svou návštěvou v jeho kanceláři v Jaselské ulici v Praze. O to, že jejich setkání bylo příjemné, 
se podělil prezident Miloš Zeman s veřejností na svém Facebooku, kde také zveřejnil společnou 
fotografii se Zahradilem a krátkým komentářem. „Srdečně jsem ve své pražské pracovně přivítal 
europoslance ODS Jana Zahradila. Rád hovořím s inteligentními lidmi, kteří mají jasné názory a 
neschovávají se za falešné krasořeči,“ napsal ve středu odpoledne na sociální síť. Starosta městské části 
Praha-Řeporyje reflektoval jejich schůzku velmi ostrými slovy na platformě X, kde nešetřil na adresu 
Zahradila vulgarismy a zalitoval, že není reálné, aby byl za to z ODS vyhozen. „My ho nemůžeme 
vyhodit. Stejně jako nemůžeme vyhodit mě. U obou je důvod jiný. Honzin je sice císař bezohlednosti 
ke straně a čínská filcka. Ale ten ubožák také tu stranu zakládal,“ napsal Novotný.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Vyridim-si-to-s-nim-V-Ostrave-Novotny-uz-to-
zase-zkousi-na-Zahradila-751092 
 

15. R-Hodní zemědělci, s nimiž vláda hodlá jednat o krizi v agrárním sektoru, včera 
požádali europoslance, aby zamítli nařízení o prodloužení dovozů z Ukrajiny….                               
ČR 

 
21.2.2024 Ministr zemědělství Marek Výborný (KDU-ČSL) a premiér Petr Fiala (ODS) hodlají o 
ekonomické krizi v zemědělství jednat se Zemědělským svazem a Agrární komorou. Obě organizace 
včera písemně požádaly všechny české europoslance Zemědělského výboru, aby při pondělním 
hlasování zamítli návrh nařízení o prodloužení bezcelních a bezkontrolních dovozů potravin a 
zemědělských produktů z Ukrajiny. Stejnou žádost zaslalo všem europoslancům 6 největších unijních 
zemědělských sdružení. Na podporu tohoto požadavku zítra po celé EU proběhnou blokády hranic, které 
jako první zavedli sedláci v Polsku. Zemědělský svaz při jednání s vládou požaduje přepracování 
strategické plánu ČR, podle něhož je řízeno vyplácení dotaci a zemědělcům jsou ukládány povinnosti.  
https://web.litterate.cz/hodni-zemedelci-s-nimiz-vlada-hodla-jednat-o-krizi-v-agrarnim-sektoru-
vcera-pozadali-europoslance-aby-zamitli-narizeni-o-prodlouzeni-dovozu-z-ukrajiny/ 
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16. R-Za pět let budou Slováci plakat kvůli energiím. Vážné varování místopředsedy 

NR SR Andreje Danka                                                                                                                  SR                                                      

22.2.2024 Místopředseda Národní rady SR Andrej Danko (SNS) souhlasí s tím, že rusko-ukrajinský 
konflikt je katastrofa. Na druhé straně ale říká, že slovenský parlament je povinen starat se o to, aby byli 
spokojeni v první řadě lidé žijící na Slovensku. V diskusi s Milanem Majerským (KDH) přišlo i na téma 
naší ekonomické navázanosti jen na západní země. V konfliktu, který už téměř dva roky probíhá na 
sousední Ukrajině, stojí i Danko na straně míru. Nesmíme se však stavět do pozice, že jen západ je dobrý 
a východ je špatný. „To není politika, kterou bychom měli dělat,“ myslí si Danko připomínajíc nepokoje 
v západní Evropě či napětí v USA, ale tady se stále mluví jen o problémech s Ruskem či Běloruskem. 
„Zda se vám to líbí či ne, my Rusko ekonomicky potřebujeme. Na nás bude ve světě každý kašlat, 
důležité je, aby se měl dobře Slovák, Maďar, Rom, Rusín. Každý, kdo zde žije,“ říká Danko s tím, že 
my se musíme starat o naše občany. 
https://cz24.news/o-pat-rokov-budu-slovaci-plakat-kvoli-energiam-vazne-varovanie-
podpredsedu-nr-sr-andreja-danka-video/ 
 
 

17. R-Potíže růstu se mění v růst potíží…                                                                        ČR                         

22.2.2024 Evropské automobilky včetně naší Škody pociťují stále naléhavěji, jaká rizika připustily, když 
zaspaly nástup elektromobility. Příští měsíce mají být rozhodující. Vznikne v Evropě „automobilový 
Airbus“? Senzační zpráva agentury Bloomberg informuje, že Volkswagen, Renault a Stellantis se snaží 
o nemyslitelné a zkoumají možnosti spojení se zapřisáhlými konkurenty, aby vyráběli levnější 
elektromobily a odvrátili existenční hrozby. S evropskými elektrickými auty je to opravdu vážné, a 
mohou si vybrat, zda je položí americká nebo čínská konkurence. Bloomberg píše o tom, jak čínští 
konkurenti a Tesla odhalují konkurenční slabiny největších evropských výrobců automobilů pro masový 
trh. Proto roste pocit naléhavosti a vědomí, že přístup založený na zachování dosavadního stavu nikam 
nevede. Prosazuje se "zřetelné zjištění, že společnosti, které nejsou schopny čelit čínské konkurenci, se 
dostanou do problémů," konstatuje Carlos Tavares, generální ředitel společnosti Stellantis NV, která 
vznikla v roce 2021 spojením italského Fiatu a francouzské skupiny PSA. Již dříve uvedl, že pokud se 
evropský automobilový průmysl nepřizpůsobí, hrozí mu "krvavá lázeň". 
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/komentare/potize-rustu-se-meni-v-rust-potizi 

 

18. R-Pan Tomáš Aspen Rohlík Čupr je zmaten….                                                         ČR  

22.2.2024 Prý nechápe, jak se stalo, že ho „chce bojkotovat Rajchl a jeho příznivci“. Dovoluji si tímto 
panu velkorohlíkovi vysvětlit, že to zdaleka nejsou jen Rajchl a jeho příznivci. Že to jsou, libtardí světe 
div se, zcela normální lidé, kterým jen vadí politické kádrování tohoto typu. A přesně to nálepkování 
a dehonestování, které nám tu tímto výrokem předvedl. Chápu, že se cítí být jako něco víc, a jako ten 
„lepší člověk“ to má potřebu vyzvednout okázalým ofrněním nosu a opovržením těmi druhými. Těmi, 
které pro jistotu manipulativně a lživě škatulkuje. Prý také nevede politický boj, ale zuby nehty se jen 
rve za ty malinké farmáře z Horní Dolní a jejich rodiny. Asi proto stále nabízí produkty Agrofertu, 
Monika zřejmě vypadá omšele a potřebuje nové značkové hadříčky. Ano, až tolik je empatický tento 
pán. Budiž mu mouka v jeho výběru lehká, není totiž agrobaron jako agrobaron. To si holoto nákupní 
uvědomte. Prý se mu též nelíbilo, že si v rámci demonstrace někdo bere jako rukojmí běžné občany. 
Ano, to bylo přesně na komoru. Zrovna od něho, který si jako rukojmí bere všechny své, po špičky palců 
u nohou sledované, kurýry. Dokonce za to dostal cenu Big Brother Award za největší prohřešky v oblasti 
práva na soukromí, tak je doufám řádně hrdý. My bychom na jeho místě byli. Ale mlčeli bychom. 
https://www.novarepublika.cz/2024/02/pan-tomas-aspen-rohlik-cupr-je-zmaten 
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19. R-Staneme se světovými outsidery?                                                                            ČR  
 
22.2.2024 Dnes přináším jen malou, ilustrační ukázku toho, jak se naše země rychle proměňuje v 
trapáckého vyvrhele celého světa. Jak se stáváme takovým malým polo-fašistickým vředem na povrchu 
planety Země, který už je ostatním jen pro smích…tedy pokud si nás náhodou všimnou. Díky fašizaci a 
debilizaci politiků a médií se totiž stáváme nejen zemí se zkrachovalou ekonomikou, s obřími dluhy, s 
fetujícími dětmi s depresemi, s bující korupcí, s rozpadajícím se právním řádem a s cenzurou už skoro 
jak za císaře-pána, ale hlavně se měníme ve světového outsidera, který uraženě stojí v koutku, vztekle 
dupe nožičkou, ale nikdo si ho nevšímá. Tou zajímavostí, která hezky ukazuje jak u nás (ne)fungují 
velká média, je právě probíhající a fascinující sportovní mega-soutěž “Games of the Future“, která 
probíhá v ruském městě Kazaň (ta je velká přibližně jako Praha). GotF je novátorské spojení fyzických 
a digitálních sportů, které nazvali “Phytigal games” (spojení slov “physical” a “digital”). Sportovci tam 
tedy soupeří třeba v soutěži, kde proti sobě týmy nejprve hrají v digitálním hokeji a pak se utkají na 
skutečném ledě. To samé s fotbalem a basketbalem – nejprve proti sobě soutěží v digitální hře pomocí 
gamepadů a pak hurá na reálné hřiště s hokejkami, pukem a míčem! Proběhne tam i boj týmů ve hře 
Counter-strike 2 a pak fyzický laser-tag v aréně. Jsou tam i souboje malých pásových robotů (to mě 
docela zajímá) nebo závody v létání s drony a podobně. 
https://bornova.pub/2024/staneme-se-svetovymi-outsidery/ 
 

20. R-EU v březnu zruší sankce proti Slovákovi Hambálkovi. Fico tlak na eurokomisi 
měl význam                                                                                                                            SR  

23.2.2024 Evropská unie od 15. března zruší sankce vůči Slováku Josefu Hambálkovi, evropskému 
šéfovi ruského nacionalistického motorkářského klubu Noční vlci. Informuje o tom TASR na základě 
zprávy agentury Reuters, která se odvolává na nejmenované diplomatické zdroje. Unie obviňovala 
Hambálka z šíření ruské propagandy a výcviku motorkářů s cílem zapojit je do bojů na Ukrajině na 
straně ruských invazních sil. Na sankční seznam ho zařadila v červenci 2022. O jeho vyřazení ze 
seznamu usiloval premiér SR Robert Fico, mimo jiné i na lednovém setkání s německým spolkovým 
kancléřem Olafem Scholzem a žádal o něj i předsedkyni Evropské komise Ursulu von der Leyenovou. 
Podle premiéra Hambálek neudělal nic, co by poškozovalo národnostní zájmy Slovenska. Ze sankčního 
seznamu by měla EU podle zdrojů Reuters odstranit i dva ruské podnikatele Arkadije Voloža, 
spoluzakladatele internetové firmy Yandex, a Sergeje Mndojance, který byl zodpovědný za vztahy s 
ruskou vládou v konglomerátu Sistema a také působí v ruském institutu poskytujícím poradenství 
Kremlu v oblasti zahraniční a obranné politiky. Podle jednoho z diplomatických zdrojů bylo 
sankcionování zmíněných tří lidí „právně neobhajitelné“. Zdroj poukázal mimo jiné na změnu v 
postojích v případě Voloža, který se k ruské invazi na Ukrajinu nejprve nevyjadřoval, ale loni v srpnu ji 
nazval 'barbarskou'. 
https://cz24.news/eu-v-marci-zrusi-sankcie-proti-slovakovi-hambalkovi-fico-tlak-na-
eurokomisiu-mal-vyznam-video/ 
 
 

21. R-„Vážení přátelé, to nejhorší je za námi.“ Fiala se opřel o statistiky. Ale proč 
nepoužil ty české?                                                                                                                              ČR  

23.2.2024 Předseda vlády natočil pozitivní video. Pozitivní video o klesající inflaci v Česku. A 
vysokoškolský pedagog a ekonom mu ho okamžitě strhal. Stínový premiér za ANO Karel Havlíček 
nabídl zcela jiný obrázek Česka. Pochmurného Fialova Česka. Z něhož podle Havlíčkových představ 
vytáhne tuto zemi až další vláda hnutí ANO. Premiér Petr Fiala natočil minutové video o pozitivní 
budoucnosti Česka, která se má začít projevovat už během tohoto roku. „Právě se dívám na nejnovější 
data z Eurostatu a ukazuje se, opravdu, že to nejhorší máme za sebou a že rok 2024 je rokem naděje, jak 
jsem o tom mluvil ve svém vánočním projevu.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Vazeni-pratele-to-nejhorsi-je-za-nami-Fiala-se-
oprel-o-statistiky-Ale-proc-nepouzil-ty-ceske-751173 
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22. G-Trump v plamenech v Michiganu: „Tito lidé nehledají spravedlnost – starají se 
pouze o to, jak zastavit politického oponenta křivého Joea Bidena“                                   
USA  

 
 
17.2.2024 Prezident Trump v sobotu vystoupil na pódium na svém sobotním shromáždění „přejít 
hlasování“ ve Waterford Township v Michiganu za živého a vlasteneckého davu. Prezidentské primárky 
v Michiganu se konají 27. února. Prezident Trump se v sobotu ve Philadelphii zastavil na Sneaker Con 
a představil svou novou řadu tenisek. Jak již dříve informoval The Gateway Pundit, vyprodali se během 
několika hodin. Podívejte se na Trumpův projev ve Philadelphii. Prezident Trump také vyzval 
zkorumpované žalobce v New Yorku, Fulton County a DC, kteří se na něj zaměřovali. „Tohle jsou 
demokraté, kteří mě rozhodně nenávidí. Oni tě taky nenávidí, nerad ti to říkám.' Trump řekl o Fulton 
County DA Fani Willis a zvláštní právník Jack Smith. „Tito lidé nehledají spravedlnost. Jde jim jen o 
to, jak zastavit politického oponenta pokřiveného Joea Bidena, to jsem já, a jak mu způsobit co nejvíce 
bolesti.“ Trump pokračoval. 
https://www.thegatewaypundit.com/2024/02/trump-fire-michigan-these-people-they-are-not/ 
 
 

23. G-Demokraté po rozhovoru s Putinem vyzývají, aby byl Tucker Carlson „mučen 
jako Assange“                                                                                                                                  USA 

 
17.2.2024 Carlsonův průlomový dvouhodinový rozhovor je prvním případem, kdy Putin souhlasil se 
setkáním s americkým novinářem od začátku konfliktu s Ukrajinou před dvěma lety. Carlson statečně 
vystupoval proti Bidenově administrativě kvůli její podpoře Ukrajiny. Rozhovor, který je k vidění na 
Brighteonu, byl odvysílán ve čtvrtek a Tucker vyzval lidi, aby jej sdíleli z obavy, že by jej některé 
platformy mohly odstranit. Kritici, kteří Carlsona dlouhodobě obviňují z podpory Ruska, začali volat po 
jeho stíhání podle zákona o špionáži ještě před odvysíláním rozhovoru. Ve videu zveřejněném na X 
právník Ian Corzine uvedl, že ačkoli rozhovor mohl být technicky legální, Carlson by podle něj mohl 
mít "velké problémy" vzhledem k tomu, co označil za "super široké" znění zákona o špionáži, který 
zakazuje Američanům špionáž ve prospěch jiných zemí. Do hry by však podle něj vstoupila i ústavní 
záruka svobody tisku. "Má Tucker Carlson v úmyslu poškodit Spojené státy? V tomto bodě se případ 
zákona o špionáži proti Tuckerovi stává slabším a ještě slabším, když uvážíte, že americká vláda má 
povinnost řídit se dikcí americké ústavy. Ústava zaručuje svobodu tisku a Nejvyšší soud USA udělal 
vše, co mohl, aby toto ustanovení a novináře ochránil." Dodal, že nelze vyloučit, že bude někdy v 
budoucnu stíhán na základě "falešných obvinění".  
https://thepeoplesvoice.tv/democrats-call-for-tucker-carlson-be-tortured-like-assange-following-
putin-interview/ 
 

24. G-Republikáni požadují, aby Biden podstoupil kognitivní test                                USA  
 
17.2.2024 Bývalý lékař Bílého domu a 83 dalších republikánů z americké Sněmovny reprezentantů 
vyjádřili "vážné obavy" ohledně Bidenových kognitivních schopností a prohlásili, že by měl být po 
zprávě Hur testován, aby se prokázala jeho způsobilost. Minulý týden tisková tajemnice Bílého domu 
Karine Jean-Pierreová novinářům řekla, že Bidenova nadcházející lékařská prohlídka nebude zahrnovat 
kognitivní test. Americký zástupce Ronny Jackson, texaský republikán, který působil jako lékař Bílého 
domu za tehdejších prezidentů Donalda Trumpa a Baracka Obamy, byl ve čtvrtek autorem dopisu 
adresovaného Bidenovi, v němž vyzval vrchního velitele, aby se podrobil kognitivnímu testu. "Pokud 
jste příliš duševně narušený na to, abyste mohl stanout před soudem, jak tvrdí vaše vlastní ministerstvo 
spravedlnosti, pak se obáváme, že váš duševní stav není na takové úrovni, abyste mohl vykonávat funkci 
vůdce svobodného světa," uvedl Jackson v dopise, který podepsalo dalších 83 republikánských 
zákonodárců.  
https://thepeoplesvoice.tv/house-republicans-demand-biden-take-cognitive-test/ 
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25. G-Zavádění cenzury ze strany EU brzdí dohady stran války, hádky mezi Jourovou 
a Bretonem i soudní spory                                                                                                 EU  

 
18.2.2024 Jistě víte, že včerejšek byl dnem, kdy měl vstoupit v platnost nejtvrdší cenzurní zákon z pera 
Jourové a Bretona. Tento zákon již měl cenzurovat úplně všechny platformy, včetně těch 
necenzurovaných. Hned první den to postihlo v nemalé části EU Telegram, kde byla zablokována 
spousta účtů, které nelze sledovat, pokud máte telefonní číslo registrované na území EU. VPN vám v 
tomto případě nepomůže. Nicméně nyní mezi bruselskými totalitáři panují spory o to, jak cenzurovat, 
navíc se na ně samozřejmě sesypaly žaloby, neboť cenzura je ve většině zemí EU neústavní. Žaloby pak 
podávají i samotné platformy, z nichž některé mají zákaz cenzury ve svých zásadách. Nicméně svobodu 
slova nenávidějící bruselští totalitáři na jejich intervence příliš nedbají a za cenzurou si pevně stojí. 
Série korporátních žalob, mocenské boje v Evropské komisi a ošemetná otázka, jak regulovat obsah 
související s válkou mezi Izraelem a Gazou, hrozí, že tento víkend potopí plné zavedení Aktu o 
digitálních službách (DSA) EU, který je právem považován za hlavní cenzurní nástroj Bruselu před 
červnovými volbami do Evropského parlamentu. 
https://cz24.news/zavadeni-cenzury-ze-strany-eu-brzdi-dohady-stran-valky-hadky-mezi-
jourovou-a-bretonem-i-soudni-spory/ 
 
 

26. G-Americký senátor Rand Paul: Zabrání ruských aktiv – zdánlivě lehký zisk, 
který se však přemění na totální bumerang…                                                      USA/RUSKO  

 
18.2.2024 Uvažované opatření Senátu by vyvolalo pohrdání a prodloužilo válku na Ukrajině. 
Zahraničněpolitický establishment ve Washingtonu je na pokraji, že udělá další strategickou chybu. 
Americký Senát je připraven přijmout zákon o obnově ekonomické prosperity a příležitosti (REPO) pro 
Ukrajince. Tato legislativa poskytne prezidentovi pravomoc zkonfiskovat zmrazená ruská suverénní 
aktiva ve Spojených státech a převést je na Ukrajinu na její obnovu. Konfiskace suverénního majetku 
Ruska je aktem ekonomické války Zabavení a převod těchto aktiv na Ukrajinu může způsobit, že se 
Washington bude cítit ctnostně, ale nepřinese mír. Jakákoli naděje, že Spojené státy a Rusko by mohly 
pracovat na stabilizaci nebo zlepšení vztahů, bude následně zničena. Neexistuje žádná omluva pro 
ruskou invazi na Ukrajinu, ale přijetí tohoto zákona sníží pravděpodobnost míru. Ukrajinci odvážně 
bránili svou zemi téměř dva roky, ale také bývalý nejvyšší vojenský velitel Ukrajiny generál Valerij 
Zalužnyj přiznává, že válka je nyní patová. Zmrazená ruská aktiva by mohla být použita jako 
vyjednávací čip během jednání, ale když Kongres poskytne prezidentovi pravomoc zabavit ruská aktiva, 
bude na něj vyvíjen obrovský politický tlak, aby provedl politiku, aby nevypadal jako slaboch. 
https://cz24.news/americky-senator-rand-paul-zhabanie-ruskych-aktiv-zdanlivo-lahky-zisk-
ktory-sa-vsak-premeni-na-totalny-bumerang/ 
 

27. G-EU plánuje nové sankce – tentokrát proti Číně a Indii                                             EU  
 
18.2.2024 EU je zřejmě v sankcích již dobře zkušená, nebo se jí tento "nový bruselský koníček" prostě 
zalíbil. EU nyní skutečně plánuje sankce proti Číně a Indii, jak rovněž informovala RT. EU nyní poprvé 
plánuje sankce proti společnostem v zemích, jako je Čína a Indie. Tyto společnosti prý dodávaly Rusku 
zboží nezbytné pro válečné úsilí. Sankce proti indické společnosti by byly obzvláště citlivé, protože tato 
země je spojencem USA a v současné době jedná o obchodní dohodě s EU. EU proto "vážně" plánuje 
poprvé uvalit sankce na společnosti z Číny a Indie, dvou nejdůležitějších obchodních partnerů EU. V 
návrhu "rozsáhlého" 13. balíčku sankcí jsou uvedeny tři čínské společnosti a jedna indická společnost, 
které se údajně podílely na obchodování s válečným zbožím s Ruskem. Sankcím má podléhat celkem 
21 dalších společností, včetně některých ze Srbska, Turecka a Kazachstánu. List Süddeutsche Zeitung 
obdržel předmětný návrh. Pokud členské státy plán schválí, společnosti z EU budou mít v budoucnu 
zakázáno obchodovat s uvedenými společnostmi. 
https://unser-mitteleuropa.com/131149 
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28. G-Kvůli covidu samé žaloby. Jednu vyhrál i kandidát na amerického prezidenta…    
USA  

 
19.2.2024 V Kanadě i v USA se vedle otázek migrace, prezidentských voleb v USA, ale i smrti velkého 
Putinova kritika Alexeje Navalného, řeší i otázky svobody projevu v časech covidové pandemie. Robert 
F. Kennedy Jr. může slavit. Vyhrál předběžný soudní příkaz proti Bílému domu a dalším federálním 
obžalovaným ve své žalobě, v níž tvrdil, že vládní cenzura jeho výroků proti vakcínám na sociálních 
sítích byla nepřijatelná. A to není všechno… Ve Spojených státech to v poslední době vře nejen kvůli 
blížící se prezidentské volbě. Napětí je patrné i v debatách kolem covidu. Robert F. Kennedy Jr. může 
slavit. Vyhrál předběžný soudní příkaz proti Bílému domu a dalším federálním obžalovaným ve své 
žalobě, v níž tvrdil, že vládní cenzura jeho výroků proti vakcínám na sociálních sítích byla nepřijatelná. 
Českou veřejnost o tom informovala Společnost pro obranu svobody projevu. 
https://cz24.news/bloomberg-kvuli-covidu-same-zaloby-jednu-vyhral-i-kandidat-na-americkeho-
prezidenta/ 
 
 

29. G-Egypt předložil Mezinárodnímu soudnímu dvoru memorandum proti Izraeli    
EGYPT/IZRAEL  

 
19.2.2024 Egypt v neděli oznámil, že předložil memorandum Mezinárodnímu soudnímu dvoru (MSD), 
ve kterém obvinil Izrael z nelegálních praktik na Palestinských územích. Informovala o tom agentura 
DPA, podle které to poukazuje na rostoucí napětí ve vztazích mezi Egyptem a Izraelem. Obě země spolu 
udržují diplomatické vztahy již několik desetiletí. Egypt podle něj předloží své argumenty MSD, 
nejvyššímu soudu OSN, i verbální formou, a to ve středu 21. února. Plánuje přitom poukazovat na to, 
že všechny tyto 'nezákonné akty podtrhují nutnost okamžitého stažení Izraele z okupovaných 
Palestinských území včetně východního Jeruzaléma,' jakož i potřebu odškodnění Palestinců. Egypt v 
roce 1979 jako vůbec první arabská země podepsal mírovou dohodu s Izraelem. Vztahy mezi oběma 
zeměmi se však výrazně zhoršily v důsledku pokračující izraelské vojenské operace proti militantům v 
pásmu Gazy, které hraničí s Egyptem. Káhira se obává, že připravovaná izraelská ofenzíva na město 
Rafah na jihu Gazy by mohla spustit masový exodus Palestinců na egyptský Sinajský poloostrov. 
https://skspravy.sk/konflikt/egypt-predlozil-medzinarodnemu-sudnemu-dvoru-memorandum-
proti-izraelu/ 
 
 

30. G-Další krok na cestě ke globální de-dolarizaci: Egypt se vzdává amerického 
dolaru                                                                                                               EGYPT  

 
19.2.2024 Tato severoafrická země oznámila plán obchodovat se svými partnery v BRICS v národních 
měnách. Celosvětový trend používání národních měn v obchodě namísto amerického dolaru nabral 
výraznou dynamiku poté, co bylo Rusko v roce 2022 odříznuto od západního finančního systému a jeho 
devizové rezervy byly zmraženy. Podle prohlášení, které začátkem týdne zveřejnilo ministerstvo 
zahraničních věcí, Egypt plánuje jednat o přechodu od amerického dolaru k národním měnám při 
obchodování s ostatními státy BRICS. Používání národních měn zmírní rostoucí náklady na používání 
zahraničních měn v důsledku vysoké globální inflace, uvedlo egyptský resort diplomacie s odvoláním 
na Ragyho El Etrebyho, nově jmenovaného velvyslance země při BRICS, který zároveň působí jako 
asistent ministra zahraničních věcí pro mezinárodní a regionální ekonomické záležitosti. Oznámení 
představuje další krok směrem k de-dolarizaci, o kterou usiluje BRICS, skupina rozvíjejících se 
ekonomik, kterou dříve tvořily Brazílie, Rusko, Indie, Čína a Jižní Afrika, ale začátkem letošního roku 
se rozšířila o pět nových členů včetně Egypta. Z údajů z let 2022 a 2023 vyplývá, že obchodní obrat 
Egypta se členy BRICS – zakládajícími i novými – dosáhl 46,673 miliardy amerických dolarů, což 
představuje více než třetinu celkového zahraničního obchodu země.  
https://cz24.news/dalsi-krok-na-ceste-ku-globalnej-de-dolarizacii-egypt-sa-vzdava-americkeho-
dolara/ 
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31. Biden DOJ: Informátor FBI zatčen federálními úřady tvrdí, že „ruská 
zpravodajská služba“ se podílela na předávání příběhu Huntera Bidena Burismy.   
USA/RUSKO  

 
20.2.2024 Bidenovo ministerstvo spravedlnosti nyní tvrdí, že informátor FBI, který byl minulý týden 
zatčen, "po listopadovém setkání s představiteli ruských zpravodajských služeb aktivně šíří nové lži, 
které by mohly ovlivnit americké volby". Důvěrný zdroj FBI, Alexandr Smirnov, byl minulý týden 
obviněn zvláštním poradcem Huntera Bidena Davidem Weissem vždy z jednoho bodu obžaloby za 
nepravdivou výpověď pro FBI a "vytvoření falešného a fiktivního záznamu". Smirnov byl základním 
zdrojem obvinění z uplácení Bidena a Burismy. Podle Smirnova mu zakladatel společnosti Burisma 
Holdings a ukrajinský oligarcha Mykola Zločevskij řekl, že Hunterovi a Joeovi Bidenovi zaplatil úplatky 
v celkové výši 10 milionů dolarů. Na podporu těchto tvrzení existují textové zprávy a zvukové nahrávky. 
Připomeňme, že senátor Chuck Grassley loni v červenci zveřejnil dokument FBI, který ukazuje, že Joe 
Biden byl zapojen do úplatkářského schématu s generálním ředitelem společnosti Burisma Mykolou 
Zlochevským v hodnotě 10 milionů dolarů.  
https://www.thegatewaypundit.com/2024/02/biden-doj-fbi-informant-arrested-feds-claims-
russian/ 
 
 

32. G-Trump ve volbách 2020 „téměř jistě“ zvítězil, uvádí studie o podvodech 
při korespondenčním hlasování v USA                                                                   USA  

 
20.2.2024 Nová studie podvodů praktikovaných při korespondenčním hlasování zpochybňuje oficiální 
výsledky prezidentských voleb v USA v roce 2020. Nová studie zkoumající pravděpodobný dopad 
korespondenčních hlasovacích lístků, odevzdaných nezákonným způsobem (podvodem), na volby 
v roce 2020, došla k závěru, že bez masivního rozšíření korespondenčního hlasování by byl výsledek 
„téměř jistě“ jiný. Studie nevládní organizace Heartland Institute se snažila posoudit pravděpodobný 
dopad, který by měly korespondenční hlasy odevzdané podvodným způsobem na hlasování pro 
tehdejšího kandidáta Joea Bidena a pro jeho protikandidáta, prezidenta Donalda Trumpa, a jak by 
ovlivnily celkové výsledky voleb v roce 2020. Studie vycházela z údajů získaných z prosincového 
průzkumu, který provedl Heartland Institute ve spolupráci s firmou Rasmussen Reports.  
https://www.epochtimes.cz/2024/02/20/trump-ve-volbach-2020-temer-jiste-zvitezil-uvadi-studie-
o-podvodech-pri-korespondencnim-hlasovani-v-usa/ 
 
 

33. G-OSN tvrdí, že tání arktického ledu je klíčovým indikátorem změny klimatu. Led 
ale netaje….                                                                                    GLOBÁLNÍ SVĚT                                                                            

 
20.2.2024 Podle nejnovější hodnotící zprávy Mezivládního panelu OSN pro změnu klimatu (IPCC) je 
to pro lední medvědy špatná zpráva. V důsledku rostoucích emisí oxidu uhličitého (CO2) a dalších 
skleníkových plynů se na základě modelů a simulací předpokládá, že bude Arktida v roce 2050 v měsíci 
září bez ledu. „Předpokládáme, že Arktida bude v měsíci září bez ledu podle všech uvažovaných 
scénářů,“ uvádí se ve vědecké zprávě zdůrazňující závěry IPCC. „Tyto výsledky zdůrazňují hluboký 
dopad emisí skleníkových plynů na Arktidu.“ Podobná předpověď byla učiněna v roce 2013, ale tehdy 
se předpokládalo, že přibližně do roku 2033 nebude žádný led. „Všechny klimatické modely 
předpokládají, že v příštích zhruba 20 letech bude léto bez ledu,“ řekl v červenci 2013 Ron Kwok, 
vedoucí vědecký pracovník Laboratoře tryskového pohonu NASA. „Není to příliš daleko.“ Nová zpráva 
Allana Astrupa Jensena, ředitele výzkumu a generálního ředitele Severského institutu pro udržitelnost 
výrobků a environmentální chemii a toxikologii v Dánsku, však ukazuje, že od září 2007 do září 2023 
byl úbytek arktického mořského ledu téměř nulový.  
https://www.epochtimes.cz/2024/02/20/osn-tvrdi-ze-tani-arktickeho-ledu-je-klicovym-
indikatorem-zmeny-klimatu-led-ale-netaje/ 
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34. G-20.2.2024 Navalného smrt – Západem podněcovaná „falešná vlajka“    RUSKO  
 
20.2.2024 Není žádným tajemstvím, že Západ se pekelně snaží zničit prezidenta Putina, vynutit si změnu 
režimu přátelského k Západu, aby se konečně, po kolika neúspěšných pokusech (?), mohl Západ zmocnit 
tohoto obrovského Ruska, největší země na světě, zdaleka nejbohatší na přírodní zdroje, po kterých 
Západ touží. I to bude neúspěch. Zabití Alexeje A. Navalného, právníka a nejsilnějšího protivníka 
prezidenta Putina, by nebylo za hranou západních tajných služeb, jen aby zasáhly Vladimira Putina. 
Smrt pana Navalného byla oznámena v pátek 16. února 2024. Bylo mu 47 let. Washington a EU mají 
jistě své lidi "infiltrované" v Kremlu a na dalších přísně střežených místech, kde mohou škodit. Pan 
Navalnyj byl vězněn v trestanecké kolonii IK-3 severně od polárního kruhu, která se nachází v Charpu 
v Jamalsko-něneckém kraji, asi 1900 km severovýchodně od Moskvy. "Když v pondělí 19. února ráno 
přijeli do kolonie Alexejův právník a matka, bylo jim sděleno, že příčinou Navalného smrti byl syndrom 
náhlého úmrtí," uvedl v sobotu Ivan Ždanov, který řídí Navalného protikorupční fond. Podívejte se na 
to. Pan Schwab a spol. z WEF a ti, kteří tahají za nitky a prosazují agendu, tedy finanční vojenský, 
identifikační, mediální a farmaceutický komplex (FMIMP), neznají žádné hranice. 
https://www.globalresearch.ca/navalny-death-western-instigated-false-flag/5850124 
 
 

35. G-Von der Leyenová nevylučuje spolupráci s pravicovými stranami                   EU  
 
21.2.2024 Ursula von der Leyenová má plán, jak se opět protlačit do Berlaymontu. Předsedkyně 
Evropské komise ve středu naznačila, že by byla po červnových evropských volbách otevřená spolupráci 
s některými politiky z uskupení Evropští konzervativci a reformisté, kteří jsou pravicovější než její 
vlastní středopravicová strana – i když za jejích podmínek. "Hranice je "stojíte za demokracií?", "hájíte 
naše hodnoty?", "jste velmi pevní v právním státě?", "podporujete Ukrajinu" a "bojujete proti Putinově 
snaze oslabit a rozdělit Evropu?" A tyto odpovědi musí být velmi jasné," odpověděla na otázku, zda by 
s ECR spolupracovala, přičemž se vyhnula přímé odpovědi "ano" nebo "ne". Po letech přečkávání krizí 
a prosazování ambiciózní legislativy v oblasti klimatu se von der Leyenová uchází o druhé pětileté 
funkční období v čele mocného výkonného orgánu Evropské unie, přičemž se nově zaměří na 
bezpečnost, průmysl a na to, aby klimatické ambice byly přijatelnější pro velké podniky. 
https://www.politico.eu/article/von-der-leyen-wont-rule-out-working-with-right-wing-parties/ 
 
 

36. G-Britský parlament se kvůli hlasování o příměří v Gaze ponořil do chaosu  
ANGLIE  

 
21.2.2024 Rozzlobení poslanci ve středu večer odešli z Dolní sněmovny a vybíjeli si vztek na 
předsedkyni Lindsay Hoyleové, protože symbolické hlasování o příměří mezi Izraelem a Hamásem se 
zvrhlo v chaos. Poslanci Skotské národní strany a konzervativců odešli z jednacího sálu na protest proti 
Hoyleové, kterou obvinili, že naklonila misky vah ve prospěch labouristů, což Hoyleová v emotivním 
prohlášení odmítla. Středeční večer se odehrál po dni plném intrik v Dolní sněmovně ohledně hlasování 
o Gaze. Poslanci měli hlasovat o návrhu Skotské národní strany, který vyzýval k "okamžitému" 
zastavení palby v Gaze. SNP využila svůj vyhrazený "opoziční den" v Dolní sněmovně k prosazení 
tohoto návrhu. Hoyleová však zasáhla a umožnila opoziční Labouristické straně, která se obávala 
vzpoury vlastních poslanců v důsledku tlaku na reakci na konflikt, předložit vlastní pozměňovací návrh 
k návrhu, který rovněž podporoval "okamžité humanitární příměří", ale obsahoval mírnější formulace 
ohledně postupu Izraele ve válce. Hoyleové krok neměl příliš obdoby a byl kritizován na záznamu 
nejvyšším úředníkem sněmovny, úředníkem Tomem Goldsmithem. Tímto rozhodnutím byla SNP, která 
se snažila využít rozporů mezi labouristy v otázce Gazy, odepřena možnost hlasovat o vlastním návrhu 
v den opoziční SNP. Hoyleové zásah vyvolal pobouření i u vládnoucích konzervativců, kteří plánovali 
předložit vlastní návrh týkající se Gazy, ale na protest od něj odstoupili. Viditelně dojatá Hoyleová se 
nakonec omluvila – ale až poté, co labouristický návrh prošel.  
https://www.politico.eu/article/british-parliament-descends-into-chaos-over-gaza-cease-fire-vote/ 
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37. G-Summit Africké unie vyústil v odsouzení izraelské ofenzívy v Gaze          GAZA  
 
22.2.2024 V etiopském hlavním městě Addis Abebě se konal summit společenství afrických zemí. Jeho 
vedoucí představitelé zde mimo jiné odsoudili postup Izraele při ofenzivě v Gaze a vyzvali k jejímu 
ukončení. Africký kontinent se zabýval svými problémy na významném setkání. Šlo o 37. řádné 
zasedání summitu Africké unie, které se konalo 17. A 18. února 2024. Summit se nesl v duchu africké 
hrdosti a jednoty. Padaly například výzvy k oživení “ducha africké solidarity a panafrikanismu”, aby 
bylo možné překonat mnohé výzvy, kterým tento kontinent s 1,3 miliardami obyvatel dlouhodobě čelí. 
Před koncem akce se vedoucí představitelé afrických států důrazně vyjádřili k situaci v Gaze. Nejčastěji 
médii citovanými se následně stali odstupující předseda Africké unie Azali Assoumani (prezident 
Komorských ostrovů) a současný předseda Komise Africké unie Moussa Faki (politik a diplomat 
z vnitrozemského Čadu). Oba ocenili žalobu, kterou Jihoafrická republika podala proti Izraeli 
u Mezinárodního soudního dvora, a zároveň odsoudili genocidu, kterou podle nich Izrael jednoznačně 
páchá. 
https://casopisargument.cz/?p=55694 
 
 

38. G-Assange musí dále čekat, právní bitva v Británii ještě neskončila      ANGLIE  
 
22.2.2024 Julian Assange musí v boji proti svému hrozícímu vydání do USA nadále vyčkávat. 
Dvoudenní slyšení před londýnským soudem, kterého se Assange ze zdravotních důvodů neúčastnil, 
skončilo ve středu 21. února bez rozhodnutí o jeho vydání do USA. Soudci o tom hodlají rozhodnout 
později. Americké ministerstvo spravedlnosti chce zakladatele Wikileaks soudit v USA na základě 
obvinění ze špionáže. V případě odsouzení mu hrozí až 175 let vězení. Assange doufá v poslední šanci 
bránit se proti vydání. Pokud by jeho odvolání nebylo vyhověno, soudní proces ve Spojeném království 
by byl vyčerpán. Pak by se mohl obrátit pouze na Evropský soud pro lidská práva. Nils Melzer, bývalý 
zvláštní zpravodaj OSN pro mučení, označil řízení za „ukázkový proces, který více připomíná 
autoritářský režim než vyspělou demokracii… jehož jediným cílem je umlčet Assange a zastrašit 
novináře a širší veřejnost po celém světě“. 
https://casopisargument.cz/?p=55756 
 
 

39. G-Ruská bezpečnostní zóna a americké rakety                                        RUSKO/USA 
 
22.2.2024 Jakmile Putin v dalším projevu připomněl, že jednou ze záruk, které Rusko potřebuje, je 
demilitarizovaná bezpečnostní zóna, z jejíhož prostoru nebude možné ostřelovat ruské území 
raketovými a dělostřeleckými systémy, jež mají ve výzbroji státy sousedící s RF, Američané okamžitě 
zareagovali. Oznámili, že vážně zvažují možnost dodat Ukrajině verzi raket ATACMS s doletem 500-
550 kilometrů. Němci se také postarali o rozruch. Scholz, který předtím rozhodně odmítl možnost 
dodávek raket Taurus (podobného doletu) na Ukrajinu, najednou otočil o 180 stupňů. Německé vedení, 
které dříve tvrdilo, že tyto dodávky nejsou možné, protože by mohly vyvolat přímý střet mezi 
Německem a Ruskem, se najednou rozhodlo, že žádné nebezpečí nehrozí a že dodávky raket mohou 
Ukrajinu dokonce zachránit.  Pokud už tak moc chtěli zachraňovat Ukrajinu, měli to udělat o půl roku 
dříve. Tehdy, když Zelenskij teprve začínal pofňukávat, že mu dochází technika, munice i muži a že by 
Západ měl urychleně zvýšit dodávky spotřebního materiálu, aby on, Zelenskij, mohl vyzbrojit lidi, které 
na Ukrajině pochytá. Zároveň chtěl, aby mu vydali z Evropy 2-3 miliony těch, kteří se vyhýbají 
mobilizaci. Mimochodem, Ukrajina žádá o rakety dlouhého doletu (a o letadla pro zvýšení akčního 
rádiusu stávajících raket a ničivých bomb) už rok a půl. Kdyby Kyjev dostal muže a alespoň nějaké 
zbraně a munici už před půl rokem, mohl by i nadále pokračovat ve své strategii udržování frontové 
linie na úkor neomezeného objemu kanónenfutru. Ale již v prosinci se ukázalo, že jakákoli západní 
pomoc, i kdyby byla poskytnuta, přijde pozdě. Ukrajinské rezervy budou vyčerpány dříve, než bude mít 
Kyjev možnost je jakkoli doplnit, takže nejlépe vycvičené jednotky budou zbytečně umírat (nebo ztrácet 
bojeschopnost) při udržování fronty odsouzené k zániku. 
https://www.novarepublika.cz/2024/02/ruska-bezpecnostni-zona-a-americke-rakety 
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40. G-Všechny planety v naší sluneční soustavě vytvoří linii, když cesta velkého 
amerického zatmění protíná USA                                                      GLOBÁLNÍ SVĚT  

 
23.2.2024 Velké americké zatmění v roce 2024 bude skutečně jedinečnou událostí.  Před několika dny 
jsem psal o tom, že toto zatmění při svém pohybu přes naši zemi projde přes 7 míst s názvem "Ninive".  
Od napsání tohoto článku jsem se také dozvěděl, že zatmění projde také přes místo v Texasu, které se 
jmenuje "Jonah".  To je dost neuvěřitelné, ale to, o co se s vámi dnes musím podělit, je ještě úžasnější. 
Minulý týden jsem se se svými hlavními odběrateli podělil o něco, co objevila Rachel Baxterová.  Chtěla 
jsem získat jejich zpětnou vazbu, než se o to podělím s širokou veřejností.  Stejně jako já byli mnozí z 
nich tímto objevem naprosto ohromeni. Tato informace je tak výbušná a mám pocit, že je důležité 
pokusit se ji dostat k co největšímu počtu lidí ještě před příchodem zatmění.  Nemohu ji tedy déle 
zadržovat.  Dnes se s celým světem podělím o to, co jsem minulý týden sdělil svým hlavním 
odběratelům...  Od Velkého amerického zatmění v roce 2017 čekáme na Velké americké zatmění v roce 
2024 a nyní do něj zbývají necelé dva měsíce. Velké americké zatmění v roce 2024 8. dubna dokončí 
obří "X" nad Amerikou, které Velké americké zatmění v roce 2017 započalo. Překvapivě přesně v tento 
den se na obloze "seřadí" dalších sedm planet naší sluneční soustavy.  
https://www.shtfplan.com/headline-news/all-planets-in-our-solar-system-will-form-a-line-as-the-
path-of-the-great-american-eclipse-crosses-u-s 
 
 

41. G-Polští zemědělci mají dost, ukrajinská vláda taky. A EU? Ta ulehčí papírování. 
Možná…                                                                                           POLSKO/UKRAJINA  

 
23.2.2024 V Polsku pokračují protesty zemědělců, kteří se zlobí kvůli nekalé konkurenci levnějšího 
ukrajinského dovozu. V reakci na blokádu polsko-ukrajinských hranic Volodymyr Zelenskyj žádal 
polskou vládu o urychlené jednání ještě v únoru, sám chtěl jet na hranice. Polský premiér Donald Tusk 
jednání nepřijal, obě vlády se sejdou až 28. března. Evropská komise mezitím v reakci na protesty 
zemědělců v celé Evropě připravila iniciativu na zjednodušení administrativní zátěže pro zemědělce. 
Zemědělci po celé Evropě demonstrují kvůli řadě stížností, včetně omezení, která na ně uvalují opatření 
Evropské unie zaměřená na boj proti změně klimatu, a toho, co zemědělci označují za nekalou 
konkurenci ze zahraničí – zejména z Ukrajiny, když byla po rozhodnutí Evropské unie v roce 2022 
zrušena cla na dovoz ukrajinských potravin. Zemědělci v Polsku se rozhodli vyhlásit totální blokádu 
polsko-ukrajinských hranic. Blokáda, která platí od 20. února, na Ukrajině vyvolala hněv.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Polsti-zemedelci-maji-dost-ukrajinska-vlada-
taky-A-EU-Ta-ulehci-papirovani-Mozna-751171 
 
 

42. G-Další trable? „Připojte Podněstří, žádáme vás.“ 28. února má padnout výzva, 
tvrdí politik…                                                                                  PODNĚSTŘÍ/RUSKO  

 
23.2.2024 Kongres v Tiraspolu 28. února se obrátí na Moskvu s žádostí o přijetí mezinárodně 
neuznaného Podněstří k Rusku, říká opoziční politik Ghenadie Ciorba. Politik předpokládá, že příkaz k 
uspořádání takového sjezdu v hlavním městě Podněstří přišel právě z Moskvy. Vyzval takzvané poslance 
regionu, aby zabránili přijetí tohoto rozhodnutí, které by Putinovi poskytlo „legitimní záminku k úderu 
na území Moldavské republiky včetně Podněstří“. Takzvaný „podněsterský kongres“ požádá Moskvu o 
připojení Podněstří k Rusku, informuje moldavský informační server Deshide.md. Podle 
podněsterského opozičního politika Ghenadie Ciorby se poslanci chystají přijmout žádost Moskvy 
ohledně připojení separatistického regionu k Ruské federaci. Schůzka se dle informací od Ciorby 
uskuteční 28. února – den před vystoupením ruského prezidenta Vladimira Putina ve Federálním 
shromáždění. Na Federálním shromáždění by měl Putin již oznámit, zda žádosti vyhoví, či ne. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Dalsi-trable-Pripojte-Podnestri-zadame-vas-28-
unora-ma-padnout-vyzva-tvrdi-politik-751156 
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LEGENDA: 

Každá svodka bude složená ze množiny zpráv se zdůrazněním obsahového a časového portfolia 
předmětu každé jedné zprávy. Níže je uvedena bližší charakteristika. 

Rozdělení po časové ose 

R – Regionálně-krátkodobá účinnost obsahu zprávy: TYRKYSOVÁ BARVA 

G – Globálně – krátkodobá účinnost obsahu zprávy: ČERVENÁ BARVA 

 

Geografické hledisko  

R – události s regionální účinnosti (ČR, SR), G – zprávy s globální účinnosti 

Poznámka: U zpráv s globální působností bude vždy uveden konkrétní světový geografický 
region, jehož se obsah dané zprávy prioritně týká.       Svodku zpracoval: Jaroslav Chvátal 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


